
PROTOKÓŁ 

z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 22 grudnia 2022 r. 

W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

• 13 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

• Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

• Zastępca Wójta Gminy – Karol Żukowski 

• Sekretarz Gminy – Agnieszka Żukowska 

• Skarbnik Gminy – Renata Protasewicz 

• Prezes Zarządu Zakładu Gospodarki Komunalnej w Dębnicy Kaszubskiej Sp. z o.o. – Anna 
Kurzawa-Gerczak 

Radna spóźniona: Lejczak Jadwiga 

Radni nieobecni: Badowski Krzysztof, Cech Roman 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 
3. Omówienie spraw bieżących. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad. 1-2 

 Posiedzenie wspólne wszystkich komisji o godzinie 11:14 otworzył Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Witold Leśniewski, który przywitał pracowników Urzędu Gminy oraz Radnych Rady Gminy. 

W godzinach 11:17 – 11:23 w związku z problemami technicznymi trwała przerwa w obradach. 

W czasie trwania przerwy na posiedzenie dołączyła radna Jadwiga Lejczak. 

1) Projekt uchwały w sprawie dopłat dla taryfowych grup odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków w Gminie Dębnica Kaszubska. 

Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej Anna Kurzawa-Gerczak omówiła projekt uchwały, który został 

sporządzony ze względu na potrzebę zmiany stawek za dostarczanie wody i odbiór ścieków. Wody 

Polskie zobowiązały Wójta do wskazania rozwiązań mających na celu uchronienie mieszkańców przed 

podwyżkami. Propozycją jest dopłata do wody i ścieków. W uzasadnieniu do projektu uchwały 

wskazano wartości dopłat i wysokość podwyżki, jaką mieszkańcy będą musieli płacić. Dopłaty do wody 

i ścieków były planowane już poprzednio, teraz będą w wyższej wysokości. Koszt dla budżetu gminy 

wyniósłby ponad 1 mln zł rocznie. Jeżeli Wody Polskie zatwierdzą stawki, wejdą w życie od 2023 roku. 

Cena wody i ścieków wzrośnie o około 10%. 

Poruszono kwestię wprowadzenia opłaty za śmieci uzależnionej od ilości zużytej wody. 

Poinformowano, że na chwilę obecną jest to możliwe. Liczba osób, które rozliczają się w sposób 

ryczałtowy, jest mała i u nich są przeszkody natury technicznej do zmiany sposobu rozliczania. 

W przypadku przejścia na system naliczania opłat za śmieci uzależniony od zużytej wody, dopiero po 



zakończonym okresie rozliczeniowym będzie możliwość wprowadzenia zmian w stawce tj., jeżeli 

zmniejszy się liczba osób w gospodarstwie, różnica z tego tytułu będzie odczuwalna w następnym roku. 

Wniosek taryfowy został złożony 28 października. W tym wniosku nie uwzględniono konieczności 

dokonywania wpłat podatku, z którego zakład nie został zwolniony. Jeżeli dopłaty nie zostaną 

zaakceptowane, zakład będzie ponosił straty. W takim wypadku gmina będzie musiała wspomóc 

funkcjonowanie zakładu i zrezygnować z jakiejś inwestycji, aby mieć na to pieniądze. 

Poruszono również kwestię rekompensat za energię elektryczną. Gmina otrzymała 2,8 mln zł. Z tych 

środków należy pokryć wzrosty w szkołach, jednostkach, funkcjonowania ZGK itp. Wzrost płacy 

minimalnej wpłynie na wzrost kosztów funkcjonowania zakładu. 

Po wyczerpaniu dyskusji nad projektem uchwały Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski 

przeprowadził głosowanie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

Poruszono kwestię modernizacji oczyszczalni ścieków, która zostanie przeprowadzona po otrzymaniu 

środków z Unii Europejskiej. Dzięki temu zostanie uruchomiony program dofinansowujący zadania 

z zakresu kanalizacji ściekowej. 

Radny Piotr Paczesny poruszył kwestię modernizacji oczyszczalni ścieków, a Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Witold Leśniewski zapytał się o stan realizacji budowy wodociągu Jamrzyno-Motarzyno i zakup 

agregatów prądotwórczych w razie braku przerw w dostawie prądu. 

Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej Anna Kurzawa-Gerczak udzieliła informacji, że odcinek sieci 

wodociągowej Jamrzyno-Motarzyno do wieży ciśnień został już przebudowany. Do wykonania została 

miejscowość Krzywań. Realnie w styczniu będzie można wyliczyć korzystny skutek dla oszczędności 

wody. Dodatkowo wybrano wykonawcę montażu fotowoltaiki na ZGK. Do końca marca wykonane 

będzie 5 instalacji na 5 obiektach na hydroforni w Dębnicy Kaszubskiej, Borzęcinie, Krzyni oraz 2 

przepompownie w Dębnicy Kaszubskiej. Ma się pojawić konkurs na instalację fotowoltaiki, a wysokość 

dofinansowania maksymalnie wyniesie 50 tys. zł. Koszt postawienia instalacji na hydroforni w Dębnicy 

Kaszubskiej wynosi 200 tys. zł. W dokumentacji przygotowanej na modernizację oczyszczalni 

przewidziano instalację fotowoltaiki. Jednakże, aby zmniejszyć koszty funkcjonowania zakładu 

zdecydowano się na nią już teraz. Rozważana jest możliwość wydzierżawienia gruntu pod farmę 

fotowoltaiczną, aby mieć środki na pokrycie kosztów funkcjonowania zakładu. Zapotrzebowanie 

energetyczne zakładu wynosi 316 MkW. Przy wydzierżawieniu gruntu pod fotowoltaikę może pojawić 

się możliwość przyłączenia zakładu do tej instalacji. W budżecie gminy są zarezerwowane środki na 

agregaty prądotwórcze, które będą działać podczas zanikania prądu. Cena agregatów poszła do góry, 

więc prawdopodobnie trzeba będzie zmniejszyć ilość przewidzianą do zakupu. Zakład posiada jeden 



duży agregat przewoźny oraz 3-4 agregaty stacjonarne zabezpieczające hydrofornie. Przy dostarczaniu 

wody za pośrednictwem agregatów, pojawia się problem ze ściekami, gdyż przepompownie nie 

działają. Ścieki należy wywozić z każdej przepompowni wozem. Na tym terenie nie ma możliwości 

postawienia agregatów, ze względu na ograniczone miejsce i brak możliwości zabezpieczenia agregatu 

przed kradzieżą. 

2) Projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi 
z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska omówiła projekt uchwały, który został sporządzony ze względu 

na to, iż gmina dopłacała do systemu gospodarowania odpadami z własnego budżetu. W tym roku 

dwukrotnie zmieniano stawkę opłaty. Koszty systemu rosną zdecydowanie szybciej, aniżeli da się to 

przewidzieć zmieniając opłatę. Przeprowadzane kontrole pokazują ich skuteczność i słuszność. Przez 

cały rok weryfikowano deklaracje i różnica w przypisie wynosi 100 tys. zł. Do zbilansowania się systemu 

brakuje 1 484 504,51 zł. Od pierwszego grudnia zmieniono wysokość stawki, co skutkowało zmianami 

w deklaracjach dokonanymi przez mieszkańców. Około 50 deklaracji zostanie przeanalizowanie. Takie 

sytuacje pokazują przewagę systemu opłat uzależnionego od ilości zużytej wody. Mieszkańcy mają 

możliwość zmiany deklaracji do 10 dnia każdego miesiąca. Im więcej osób będzie uczciwie płaciło, 

stawki za śmieci będą niższe. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że kwota dopłaty do systemu to różnica powstała 

z wyliczeń i w przypisie uzyskanym od mieszkańców. Obecnie obowiązująca stawka dopiero po nowym 

roku pokaże, czy jest dostosowana do opłat za funkcjonowanie systemu, czy też nie. 

Po wyczerpaniu dyskusji nad projektem uchwały Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski 

przeprowadził głosowanie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

3) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowska omówił projekt uchwały, który dotyczy udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Słupskiemu. Od kilku lat gmina przekazuje środki finansowe na organizację 

publicznego transportu. Z wyliczeń powiatu wynika, że na przyszły rok gmina musi przekazać 

120 tys. zł. Dopłata byłaby wyższa, jednakże ze względu na rezygnację z niektórych kursów, środki 

przekazane będą w niższej wysokości. Zniesienie kursu do miejscowości Maleniec wzbudziło 

kontrowersje, ale gmina nie może ciągle do wszystkiego dopłacać. Mieszkańcy powinni również 

zwracać się do powiatu o zapewnienie transportu. Na tym kursie było bardzo mało pasażerów. Spadek 



osób korzystających z transportu publicznego związany jest m.in. z dowozem pracowników do pracy 

przez pracodawców. 

Radny Bartłomiej Tutak przekazał, że spółka PKS stara się o pozyskanie dodatkowych funduszy, aby nie 

obciążać budżetów gmin. Modernizacja taboru i jakość zarządzania wpłynęła na poprawę 

funkcjonowania. Spółka stara się funkcjonować na granicy zera. Wyszukuje też możliwości współpracy 

z firmami dowożącymi pracowników do miejsca pracy oraz dostosowuje wielkość taboru do ilości 

pasażerów na danej linii. 

Radny Piotr Paczesny zauważył, że rząd przekazał środki na realizację transportu z uwagi na 

wykluczenie komunikacyjne i nieopłacalne linie. Na tych opłacalnych nadal jeździł. W jakiś sposób 

dopłaty z rządu zostały wyliczone. Można pomóc w finansowaniu, jednak w granicach rozsądku. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że niektóre kursy są zachowane do Maleńca, nie 

jest tak, że mieszkańcy zostali pozbawieni dojazdu, tu głównie chodzi o częstotliwość. Można 

zrezygnować z porozumienia ze Starostą z realizacji transportu, jednakże koszty na pewno nie będą 

niższe. W skali miesiąca do Podwilczyna i Maleńca zaoszczędzono 40 tys. zł. Można rozważyć 

wprowadzenie taksówki gminnej, ale ludzie mogą nadużywać tego, a koszty poniesie gmina. Jeżeli 

przez wiele lat nie było transportu publicznego do miejscowości, to ludzie przyzwyczaili się do 

wygodniejszego transportu samochodowego. 

Po wyczerpaniu dyskusji nad projektem uchwały Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski 

przeprowadził głosowanie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono więcej uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

4) Projekt uchwały w sprawie nadania nazw drogom w miejscowości Gogolewo. 

Poinformowano,  że projekt uchwały dotyczy nazw ulic w miejscowości Gogolewo, a ich nazwy były 

ustalane z mieszkańcami miejscowości. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 2  1 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

  



5) Projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska omówiła projekt uchwały, który był już przedstawiony radnym 

do zapoznania i wniesienia uwag. Podlegał zaopiniowaniu przez sanepid, który wydał pozytywną 

opinię o projekcie uchwały. Główną zmianą jest wprowadzenie regulaminu „Drugie życie”, czyli 

możliwości zabierania rzeczy z PSZOK, które nie uznaje się za odpad i nadają się do ponownego 

wykorzystania przez mieszkańców. Dodatkowo zostały wprowadzone ograniczenia tonażowe na 

wywóz gruzu i wielkogabarytów. 

Po wyczerpaniu dyskusji nad projektem uchwały Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski 

przeprowadził głosowanie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 2   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

Podczas głosowania nieobecny był radny Mateusz Szerlowski, członek Komisji Spraw Społecznych. 

6) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska przedstawiła, że skarga była rozpatrywana przez Komisję Skarg, 

Wniosków i Petycji. Skarga dotyczyła niewykonywania przez Wójta Gminy czynności służbowych 

tj. zapewnienie dostępu do danych przestrzennych studium i m.p.z.p. Przy wstępnej analizie urząd 

uważa, że nie jest popełniany żaden błąd. Skargi wpłynęły do wielu urzędów całego kraju. System 

udostępnia dane o zagospodarowaniu całej gminy. Nikt do tej pory nie zgłaszał uwag do braku 

możliwości sprawdzenia tych danych. Skarżący nie wnosił do tej pory żadnych uwag o brak możliwości 

sprawdzenia danych. Obecna umowa trwa do końca kwietnia. Sprawa jest rozwojowa, różne kwestie 

na terenie całego kraju są ustalane. W razie, gdyby okazało się, że system jest niezgodny z jakimiś 

normami, będzie się szukało nowego dostawcy. 

Radny Piotr Paczesny poinformował, że pracownicy obecni na posiedzeniu komisji przedstawili jakie 

są możliwości sprawdzenia danych w całym systemie, włącznie z wydanymi decyzjami. Komisja 

sprawdziła dostęp do tych danych, wszystko jest zapewnione.  

Po wyczerpaniu dyskusji nad projektem uchwały Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski 

przeprowadził głosowanie. 

  



Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

7) Projekt uchwały zmieniający uchwałę nr LI/386/2022 Rady Gminy Dębnica Kaszubska w sprawie 
ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom 
kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska omówiła projekt uchwały, który był podjęty przez radnych w tym 

roku, a obecny doprecyzowuje termin obowiązywania stawek za dowóz dzieci do szkoły, tak, aby nie 

było wątpliwości od kiedy należy stosować się do nowych zapisów. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

8) Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 
2023-2035. 

9) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na 2023 rok. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz połączyła omawianie projektu uchwały z projektem uchwały 

w sprawie zmian w budżecie gminy. Regionalna Izba Obrachunkowa zaopiniowała oba projekty uchwał 

i przekazała swoje uwagi, które zostały uwzględnione w przedstawionym projekcie uchwały. 

O godzinie 12:39 posiedzenie opuścił radny Rafał Knitter, członek Komisji Infrastruktury i Budżetu. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że w stosunku do pierwszego projektu uchwały 

zwiększono wydatki o dopłaty do wody, zaktualizowano kwotę na program opieki nad bezdomnymi 

zwierzętami. Po rozeznaniu cenowym na rynku okazało się, że stawki są wyższe, aniżeli te 

zaplanowane. Pozostałe wzrosty to wartości inwestycji, których płatność lub zakończenie realizacji 

nastąpi na początku 2023 roku. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poprosił o informację czy kwota wolnych środków 

w wysokości 862 844,20 zł jest realna do uzyskania na koniec roku. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że w uzasadnieniu do uchwały zostanie 

uzupełniony zapis skąd pochodzą te wolne środki m.in. z funduszu przeciwdziałania COVID-19 – 



rządowego fundusz inwestycji lokalnych, „Cyfrowej Gminy”, dochody z tytułu udziałów w PIT, środków 

z niezrealizowanych wydatków budżetowych. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 3  1 

Skarg, Wniosków i Petycji 2  1 

Następnie przystąpiono do zaopiniowania projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Dębnica Kaszubska na 2023 rok. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 3  1 

Skarg, Wniosków i Petycji 2  1 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że do czasu sesji może pojawić się konieczność 

dodania do porządku obrad uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy oraz zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2022-2035. 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że na skrzynce mailowej radni 

mają korespondencję, która trafiła do Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski oraz Wójt Gminy Iwona Warkocka złożyli życzenia 

świąteczne dla uczestników obrad i ich bliskich. 

Ad. 4 

O godzinie 13:00 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zamknął posiedzenie 

wspólne wszystkich komisji. 

 

 

Protokołowała: 

Emilia Konopka 

 

 

 

 

 

Obrady prowadził: 

Witold Leśniewski 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dębnica Kaszubska 


